
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 75 - Forslag til Lov om ændring af emballageafgiftsloven, tobaksafgiftslo-

ven, lov om forskellige forbrugsafgifter, lov om midlertidig nedsættelse af straffen for 

overtrædelse af skatte- og afgiftslovgivningen vedrørende midler på udenlandske konti 

m.v. og opkrævningsloven. (Forhøjelse af afgiften på bæreposer, engangsservice og to-

bak). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 18 af 12. december 2019. Spørgsmålet er stillet ef-

ter ønske fra Marie Bjerre (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Mette Kildegaard Graversen 
  

16. december 2019 
J.nr. 2019 - 6303 
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Spørgsmål 

Ministeren bedes redegøre for, om regeringen kan garantere, at en tredobling af afgifterne 

af plastikposer og engangsservice ikke vil hæmme genanvendelsen af plast. Hvis ministe-

ren ikke kan give en garanti, bedes ministeren redegøre for, hvorfor dette ikke er tilfældet. 

 

Svar 

Med finanslovsaftalen for 2020 tredobles afgiften på bæreposer og engangsservice for at 

mindske mængden af affald og bidrage til at nedbringe plastikforbruget i Danmark. Det 

er forventningen, at afgiftsstigningen vil nedbringe forbruget af bæreposer med knap 40 

pct. 

 

Da emballageafgiften ikke differentierer mellem forskellige materialetyper, kan forslaget 

også indebære en nedgang i forbruget af poser, fremstillet af genanvendt plast.  

  

Med henblik på at fremme den grønne omstilling er det derfor aftalt i forbindelse med fi-

nansloven for 2020, at det skal undersøges, om afgiften på bæreposer og engangsservice 

kan målrettes mere mod de mest miljøbelastende produkter, så forbrugerne kan få et 

yderligere incitament til at reducere mængden af affald. 

 

 


